
        

 

Bijdrage SP bij BELEIDSBEGROTING 2010-2013 
______________________________________________________________________________________________________ 

 
Voorzitter,  

 Stand van zaken: 

Er komt zwaar weer op de gemeenten af, vanaf 2011/2012. Is/wordt daar voor de 

gemeente Hengelo voldoende rekening mee gehouden in deze begroting? 

Landelijk is er aangekondigd om 30 miljard bezuinigingen op gemeenten/lagere 

overheden te bezuinigen. Voor Hengelo betekent dit structureel € 15 miljoen per 

jaar.  De soep wordt meestal niet zo heet gegeten als hij wordt opgediend, maar 

ook als er maar 1/3 ervan bewaarheid wordt, dan gaat het nog om € 5 miljoen 

extra, die Hengelo jaarlijks moet bezuinigen, omdat er minder Rijksgeld komt. 

 

 Speerpunten college 

Het Hengelose  college kiest voor 2010 een aantal speerpunten. Die sluiten aan bij 

hun collegeprogramma. Versterking van de economische structuur en versterking 

van de binnenstad hebben voor hen prioriteit. U geeft verder aan verder te willen 

met de herstructurering van wijken en noemt de Berflo Es als lichtend voorbeeld voor 

andere wijken die af dreigen te glijden. Wij nemen aan dat u hierbij onder andere 

Klein Driene bedoelt: wilt u ons eens uitleggen hoe u de aanpak van de Berflo Es op 

bv. Klein Driene wilt projecteren, terwijl u zelf reeds in de Perspectief nota hebt 

aangegeven daar geen geld in te willen steken. 

 

 Beoordeling voorstellen tot bezuiniging 

De keuze van de speerpunten van het college zien we ook terug in de 

bezuinigingsvoorstellen: de bezuinigingen op de fysieke posten zijn met name 

boekhoudkundig van aard en grijpen niet diep in, terwijl de bezuinigingen op het 

voorzieningenniveau dat nu al wel doen. Wij zijn het met die richting niet eens en 

zullen daarom niet instemmen met de volgende bezuinigingsvoorstellen die u 

voorstelt: 

€  50.000,-  bibliotheek 

€ 50.000,-  Rabotheater 

€ 40.000,-  Concert op de Markt 

€ 75.000,-  Welzijnsvoorzieningen 

Wat betreft dat laatste: sterker nog: wij willen juist dat er geld gereserveerd wordt om 

de legitieme vraag van de Stichting Wijkwelzijnsvoorzieningen, die er al tijden ligt 

positief te beantwoorden.  

 

Daarnaast zijn wij ook zeer groot voorstander van het afwaarderen van de gronden 

in Weusthag om daar een stadspark mogelijk te maken. Ook vinden wij dat het 

Burgerjaarverslag geheel kan worden geschrapt: er bestaat straks ook geen 

wettelijke verplichting meer. Bezuiniging op dat onnodige glossy boekje kan dus € 

30.000,- zijn (= detotale kosten). 

 

 Relatie met Lange Wemen 

Het college zal nu zeggen: dat kan niet, want dan is er een begrotingstekort. Dat 

klopt. Maar: over twee weken behandelen we in deze raad het go of no-go besluit 

m.b.t. Lange Wemen. Vorig jaar december was reeds duidelijk dat dit project de 



gemeente extra middelen kost ten opzichte van de optie Hazenweg of verbouw 

van het huidige stadskantoor.  Wij kunnen deze beleidsbegroting niet los zien van de 

keus m.b.t. het lange Wemen project.  

 

Wij willen nu geen nieuwe langlopende verplichtingen aangaan en willen zo lang 

mogelijk de optie hebben om niet op voorzieningen te bezuinigingen. Wij gaan 

daarom ook uit van budgettaire ruimte die we hebben, omdat we niet dezelfde 

keus maken als het college t.a.v. Lange Wemen. 

 

 Dotatie aan het grondbedrijf 

Hoe slecht het er met het grondbedrijf voorstaat, blijkt nu goed uit deze begroting. In 

2010 moet een dotatie van € 6,7 miljoen worden gedaan om waarschijnlijke 

verliezen op een aantal exploitaties op te vangen. Voor 2011 en 2012 moeten er 

waarschijnlijk soortgelijke dotaties worden gedaan. Als dat niet nodig was geweest, 

was er absoluut geen sprake van een begrotingstekort. 

 

 Tarieven:  

De tarieven voor e afvalstoffenheffing moesten sowieso omlaag. De koppeling met 

de verhoging van de OZB om het voor de burgers (of het CDA! ) meer acceptabel 

te maken, vinden wij onterecht. Het tarief wordt bovendien nog kunstmatig hoog 

gehouden door er te hoge ambities van de Agenda van Twente uit te financieren. 

Wij zijn daarom tegen de hoogte van het tarief dat voor de afvalstoffenheffing wordt 

voorgesteld.  Overigens zijn wij niet tegen de OZB verhoging. 

 

De vaststelling van de begroting is traditioneel het moment om het gehele beleid 

van het college tegen het licht te houden. Wij willen daar twee zaken uitlichten die 

wat ons betreft beiden actueel en relevant zijn. Het betreft de Wmo en dan met 

name de verplichte marktwerking in de thuiszorg en de detailhandel. Voor beide 

onderwerpen willen wij een motie voorleggen aan de raad + eventueel motie loon 

ambtenaren. 



        

 

Motie Wmo Thuiszorg 
______________________________________________________________________________________________________ 

 
 

De raad van de gemeente Hengelo 

in vergadering bijeen op dinsdag 10 en woensdag 11 november 2009; 

 

Gelezen het voorstel m.b.t. de beleidsbegroting 2010-2013; 

 

 

constateert dat 

• op 1 januari 2007 de Wet maatschappelijke Ondersteuning (Wmo) is 

ingegaan; 

• op grond van de Wmo gemeenten verplicht zijn uren voor huishoudelijke hulp 

aan te besteden op de markt; 

• de tweede ronde voor aanbesteding onlangs is afgerond; 

• een grote thuiszorgorganisatie als Carint niet heeft meegedaan in de 

aanbesteding om prijstechnische redenen; 

• het besluit van Carint leidt tot gedwongen ontslagen; 

• collectieve overdracht van personeel naar gegunde aanbieders zeer 

moeizaam gaat, omdat sprake is van slechtere arbeidsvoorwaarden; 

• cliënten van en werknemers in de thuiszorg dus de dupe zijn van de 

marktwerking; 

• de continuïteit van de thuiszorg in het geding is. 

 

 

spreekt uit dat 

 

1. Marktwerking in de Thuiszorg tot op heden vooral negatieve gevolgen heeft 

gehad voor cliënten en werkers in de zorg; 

2. Marktwerking en thuiszorg niet samengaan en dringt aan op het schrappen 

van de verplichte aanbestedingprocedure voor huishoudelijke hulp uit de 

Wet maatschappelijke ondersteuning (Wmo). 

 

draagt het college op 

 

de uitspraak van de raad van de gemeente Hengelo ter kennis te brengen van de 

leden van de Tweede Kamer en de staatssecretaris van VWS om bij aanstaande 

bespreking over de evaluatie van de Wmo in het parlement te betrekken.  



        

 

Motie detailhandelsvisie 
______________________________________________________________________________________________________ 

 
 

De raad van de gemeente Hengelo 

in vergadering bijeen op dinsdag 10 en woensdag 11 november 2009; 

 

Gelezen het voorstel m.b.t. de beleidsbegroting 2010-2013; 

 

constateert dat 

• in programma 4 de Detailhandelsvisie uit 2006 als kaderstellende beleidsnota 

wordt genoemd; 

• de detailhandelsvisie het afgelopen jaar is gebruikt bij de onderbouwing van 

de plannen rond Lange Wemen, een winkelcentrum in Klein Driene, de 

uitbreiding van Plein Westermaat en voor WC het Esrein; 

• de detailhandelsvisie is weliswaar in 2006 is vastgesteld, maar dat de 

gegevens voor een groot deel uit 2004 stammen; 

• aankopen via internet sindsdien voor branches als bv. kleding, boeken en 

reizen een zeer grote vlucht hebben genomen die niet in de 

detailhandelsvisie zijn verwerkt; 

• voor een verdere ontwikkeling van de wijken en de binnenstad van groot 

belang is wat de reële en actuele gewenste bruto vloeroppervlakte aan 

winkelruimten is 

• actualisatie van de detailhandelsvisie dringend gewenst is; 

 

 

draagt het college op 

 

in 2010 een geactualiseerde detailhandelsvisie aan de raad voor te leggen. 

 

  


